
 

ضربه برق بر صنایع گرگان
صنعتگران و تولید کنندگان در بهار و تابستان همیشه 
که چه زمانی برق آنها قطع می شود. قطع  نگرانی دارند 
به  شدیدی  خسارت های  برق  برنامه  بدون  و  گهانی  نا
دستگاه های تولید کنندگان وارد می کند.  به گزارش ایلنا، 
صنعتگران استان در زمستان با قطعی گاز مواجه هستند که 
مشکلات واحدهای تولیدی را دو چندان کرده و تابستان ها 
نیز با قطع برق مواجه اند و از مسئولان می خواهند که این 
مسئله را پیگیری کنند تا مشکلات شان در بخش صنایع 
خ می دهد که  حل شود.  این قطع های مکرر برق در حالی ر
کشاورزان گلستانی در حال کشت برنج و دیگر محصولات 
هستند و نیاز است چاه آب کشاورزی دائم روشن باشد . 
قطع برق چند ساعته و گاه چند روزه مشکلات جدی برای 
کشاورزان به وجود می آورد.  گلستان یک استان کشاورزی 
است و امنیت غذایی کشور را تامین می کند و در سال های 
کثر کشاورزان چاه آب خود را برقی کرده اند. کشاورزان از  اخیر ا
مسئولان مرتبط درخواست دارند که برق آنها قطع نشود، چرا 
کثر آنها است.  نماینده مردم  که این شغل تنها منبع درآمد ا
علی آباد کتول در مجلس اظهارکرد: گلستان مشکل کمبود 
برق دارد و متاسفانه قطع برق صنعتگران، تولیدکنندگان و 
کشاورزان را دچار بحران کرده است. مسئولان پاسخگو باشند 
که چرا هنوز زیر ساخت برق در استان ایجاد نشده است.  
رحمت ا... نوروزی ادامه داد: گلستان یک استان کشاورزی 
است و بیش از ۱۰ محصول استراتژیک در این استان تولید 
می شود. کشاورزان روزانه چندین ساعت برق ندارند و دولت 

یک فکر اساسی برای کشاورزان استان بکند. 
وی گفت: گلستان امروز ناترازی برق دارد ولی وزارت نیرو 
اقدامی نکرده است و وزارت نیرو ده سال قبل باید فکر امروز 
را می کرد که صنعتگران، تولید کنندگان و کشاورزان دچار 
مشکل نشوند.  نوروزی گفت: روزی چند ساعت بی برقی یعنی 
سفره مردم کوچک تر شدن و مسئولان برنامه بودجه و وزارت 
نیرو یک فکر اساسی کنند. مردم استان امروز از وضعیت 
کمبود برق به شدت گله مند هستند.  وی خاطرنشان کرد: 
غ کشور است و صنعت طیور  گلستان دومین تولید کننده مر
کشور به ویژه استان  غ  کننده ۱۰ درصد مر استان تامین 
تهران است. در حال حاضر هزار نفر به صورت مستقیم و غیر 

مستقیم در این زمینه مشغول به کار هستند. 

ک برای همه گروه ها ناسالم شد هوای ارا
حفاظت  اداره کل  هوای  آلودگی  پایش  مرکز  رئیس 
شهرستان های  هوای  گفت:  مرکزی  استان  محیط زیست 
ک، ساوه و شازند برای تمامی گروه های سنی ناسالم است.  ارا
لایندگی هوا در این 3 شهرستان ذرات معلق کمتر از  مسئول آ
2.5 میکرون است. علیرضا محرابیان افزود: بر اساس اطلاعات 
دریافت شده از ایستگاه های سنجش آلودگی هوای استان، 
ک در 24 ساعت  متوسط شاخص کیفیت هوای شهرستان ارا
گذشته منتهی به ساعت ۱۱ صبح روز شنبه ۱6 تیر ماه برابر با 
عدد ۱۱3 بود که شاخص کیفیت هوای ناسالم برای گروه های 
حساس را نشان می داد. وی ادامه داد: وضعیت لحظه ای 
ک، ۱5۱ بود که  کیفیت هوا در ساعت ۱۱ روزگذشته برای شهر ارا
نشان دهنده وضعیت هوای ناسالم برای تمام گروه های سنی 
است. شاخص شهر شازند ۱56 بود که وضعیت هوای ناسالم را 
برای تمام گروه های سنی نشان می دهد. شاخص شهر ساوه 
۱۰۱ و ناسالم برای گروه های سنی حساس است. رئیس مرکز 
پایش آلودگی هوای اداره کل حفاظت محیط زیست استان 
مرکزی اظهار داشت: بر اساس هشدار سطح نارنجی اداره کل 
هواشناسی استان مرکزی، از امروز تا پایان روز دوشنبه، وزش 
باد نسبتاً شدید تا شدید در برخی ساعات در بیابان های مرکزی 
کشور و مناطقی از استان خواهد شد. محرابیان تصریح کرد: این 
ک  وضعیت موجب افزایش پتانسیل خیزش و انتقال گردوخا
ک  از این نواحی به استان مرکزی و همچنین خیزش گردوخا
محلی در مناطق مستعد استان از جمله از مناطق حاشیه 

تالاب میقان خواهد شد. 

موسیقی 
قبلا در اتوبوس ها شاهد بودیم که موسیقی هایی متنوع از 
رادیو پیام پخش می کردند. ولی مدت هاست که دیگر این کار 
گر موسیقی های ملایم و مناسبی در  را نمی کنند. به نظر من ا
اتوبوس ها بگذارند برای تمدد اعصاب مسافران شهری خیلی 

بهتر خواهد بود و شاید در روحیه آنها اثر مثبت بگذارد. 
احکامی از تهران 

موش های موذی
چه زمانی قرار است شهرداری طرحی ضربتی در مورد ریشه 
کن کردن موش های تهران اجرا کند. در حال حاضر در منطقه 
نازی آباد مخصوصا میدان بهمنیار و خیابان شهید خالقی پور 
نازی آباد موش ها رژه می روند. از شهرداری منطقه درخواست 

رسیدگی به این موضوع را داریم. 
شکری از تهران

مصرف بنزین
حدود 2 ماه است که خودرو من با اینکه مشکل خاصی ندارد 
و از نظر فنی در سلامت کامل است، بیش از حد معمول بنزین 
مصرف می کند. به نظر می رسد هر بار که بنزین می زنم، 5 تا 
۱۰ لیتر بیشتر مصرف می شود. این مساله برای خیلی از افراد 
ایجاد شده است. پیگیری هایی که من کرده ام، نشان می دهد 
خیلی ها معتقدند توی پمپ بنزین ها به همراه بنزین، هوا وارد 
ک خودرو می شود. از مسئولان تقاضا دارم این قضیه را پیگیری  با
گر چنین تخلف و قصوری در پمپ بنزین ها صحت دارد،  کنند و ا

با آن قاطعانه برخورد کنند تا حقی از مردم ضایع نشود. 
یک شهروند از تهران

آرمان ملی: تورم، رکود، گرانی و اقتصاد بیمار 
کلماتی هستند که روزگار سخت و زندگی دشواری را 
برای مردم ایران، صنوف و واحدهای صنفی جملگی 
به وجود آورده اند تا جایی که روز به روز سفره های 
، کالاها و خدمات از سبد خانوارشان  مردم کوچک تر
حذف و در مقابل واحدهای صنفی اصیل ایرانی در 
چنبره هزینه ها کاسبی شان روز به روز کسادتر و در 
نهایت یا مجبور به تعدیل شدند یا به ورشکستگی 
رسیدند تا جای خود را به اتباع بی شناسنامه ای 
بدهند که بدون پرداختن هیچ نوع مالیاتی و نیز 
بدون داشتن هیچگونه تخصصی به صنوف رخنه 
کرده و علاوه بر اینکه کار را از دست ایرانی ها بگیرند 
، سطح کیفی  کار تنها به بهانه ارزان بودن نیروی 

کالاها و خدمات را هم به شدت پایین بیاورند. 
روز گذشته اما اتفاقی رخ داد که بسیار قابل مداقه 
است؛ قیمت خودرو در روزی که با طلوعش با تایید 
کاندیدای  پزشکیان،  مسعود  جمهوری  ریاست 
ریاست جمهوری آغاز شد، شنبه، ۱6 تیر ۱4۰3، ثابت 
ماند و هیچ تغییری نداشت کارشناسان هم گفتند 
با توجه به این انتخاب، احتمالا قیمت ها روندی 

کاهشی خواهند داشت. 

   یک انتخاب و یک ثبات در روز اول
با انتخاب مسعود پزشکیان در چهاردهمین دوره 
انتخابات ریاست جمهوری به عنوان منتخب مردم 
و در جایگاه نهمین رئیس قوه مجریه ایران، نبض 
بسیاری از صنوف و واحدهای صنفی که در سال های 
گذشته درگیر تورم و گرانی و اقتصاد دستوری از رکود 
رنج می بردند در دستان کسی قرارگرفت که حامیانش 

او را طبیب ایران خطاب می کنند. 
بحث خودرو از آن دست مواردی است که به ویژه 
در میزگردهای اقتصادی و مناظره های نامزدها با 
، مورد توجه قرارگرفت؛ آزادکردن واردات  همین محور
پرسش؛  این  ح  طر با  پزشکیان  انتقاد  و  خودرو 

»مملکت را به جایی رسانده ایم که مردم حتی به 
واردات خودروی دست دوم هم راضی شده اند.«

نمایشگاه داران  صنف  اتحادیه  رئیس  با 
خصوص  این  در  تهران  خودروی  فروشندگان  و 
صحبت کردیم و او با اشاره به صحبت های مسعود 
پزشکیان، مبنی بر آزادکردن واردات، به ما گفت که 
بنا بر گفته های بحق او؛ چرا ما باید محتاج واردات 

اتومبیل های دست دوم باشیم؟
کید کرد که باید واردات  اسد کرمی بر این نکته تا
خودرو آزاد شود و مردم بتوانند خودروهای خود 
گفته او، واردات خودرو از  کنند. به  را خریداری 
دغدغه ها و مسائل مورد نظر پزشکیان بوده، احتمال 
که در این هفته با کاهش قیمت خودرو  می دهد 

مواجه شویم. 
از رئیس اتحادیه صنف نمایشگاه داران خودرو 
ل ها پرسیدیم و اینکه به گفته  درخصوص بحث دلا
با  بتواند  باید  ایرانی  هر  مناظرات،  در  پزشکیان 
قیمت مناسب خودروی نو، مدل بالا و استاندارد 
گر انشاا... آقای  کید کرد که ا خریداری کند. کرمی، تا
پزشکیان بتواند واردات را آزاد کند و واردات هم زیر 
نظر شرکت های انحصاری نباشد و دستور دولت هم 
لان  از روی آن برداشته شود، ، دست بسیاری از دلا

کوتاه می شود. 

   همکاری اتحادیه با دولت مشکل گشاست
که رئیس اتحادیه نمایشگاه  نکته مهم دیگری 
گر خود  داران خودرو به آن اشاره کرد این بود که ا
اتحادیه آستین بالا زده، همکاری کرده و با دولت 
جلو برود تا از طریق اتحادیه، معاملات و واردات، 
گر دست اتحادیه باشد، خود  ارزش پیدا کنند و این ا
لان کوتاه می شود.  به این ترتیب  به خود دست دلا
علاوه بر وزرا و سایر مسئولان و متولیان اقتصادی، 
این اتحادیه صنف نمایشگاه های خودرو است که 
نقشی اساسی در این زمینه داشته؛ به گفته کرمی، 

اتحادیه صحبت های لازم را انجام داده، آمادگی دارد 
و به احتمال بالا وارداتی هم که در خصوص جانبازان 
صورت می گیرند با نظر اتحادیه باید به اعضا تحویل 

داده شده و قیمت گذاری شود. 

   راه دشوار ثبات قیمت
انجمن واردکنندگان  اسماعیل شجاعی، دبیر 
خودرو در مورد چگونگی روند واردات خودرو در 
، گفت: واردات  دولت چهاردهم به گسترش نیوز
خودرو به سیاست های دولت شخص رئیس جمهور 
وابسته است. همچنین واردات خودرو به برگشت 

منابع ارزی کشور به داخل نیز مرتبط است. 
او ضمن اشاره به انتقادات در خصوص واردات 
خودرو گفت: یک مفهوم اشتباه در کشور جا افتاده 
است که واردات ضد تولید است. واردات به هیچ 
عنوان ضد تولید نیست درصدی از واردات برای 
تنظیم و برای رقابت پذیر شدن بازار مناسب است. 
تجربه تاریخی نشان می دهد که حدود 5 تا ۱۰ درصد 
به ثبات قیمت خودرو کمک می کند و بازار رقابتی 
ایجاد می شود. این موضوع مستلزم این است که 
دولت از موانع غیر تعرفه ای، مجوزها و دخالت های 
کند و با تعرفه ای  بیجا در سیستم واردات پرهیز 

معقولانه بتواند بازار خودرو را کنترل کند. 
برخی کارشناسان می گویند با توجه به وعده های 
انتخاباتی رئیس جمهوری منتخب، احتمالا چنین 
فضایی طی روزهای آینده هم بر بازار حکمفرمایی 
کند؛ با این حال به گفته آن ها بعید است که بازار 
مدت زیادی دل خوش به وعده ها بماند و در صورتی 
که دولت چهاردهم برنامه و اقدامی عاجل در بازار 
پیاده نکند، خودرو به روال سابق خود بازمی گردد. 
کارشناسان خودرو معتقدند با توجه به قیمت های 
به دست آمده بازار خودرو های داخلی و مونتاژی 
گزارش  تغییر  بدون  گذشته  روز های  به  نسبت 

می شوند. 
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روی خط آرمان ملی

لان با این رئیس جمهور قطع خواهد شد لان با این رئیس جمهور قطع خواهد شدآیا دست دلا آیا دست دلا

رویای یک زندگی معمولی محقق می شود؟ رویای یک زندگی معمولی محقق می شود؟ 

شاهد هیچ حادثه امنیتی در روز 
انتخابات نبودیم

معاون امنیتی و انتظامی استاندار تهران با بیان 
اینکه شاهد هیچ اتفاق امنیتی در روز انتخابات در 
کشور و استان تهران نبودیم، گفت: با وجود تمام 
کارشکنی ها از سمت دشمنان جمهوری اسلامی 
انتخابات در آرامش و امنیت کامل برگزار شد.  
محسن نایبی ضمن قدردانی از مردم برای حضور 
مؤثر و مشارکت در مرحله دوم انتخابات ریاست 
جمهوری در خصوص وضعیت، پس از برگزاری 
انتخابات چهاردهمین دوره انتخابات ریاست 
کریم که  جمهوری در استان تهران، گفت: خدا را شا
شاهد هیچ اتفاق امنیتی در کشور و استان تهران 
نبودیم و انتخابات در 6 هزار و 6۹4 شعبه اخذ رأی 
استان در امنیت کامل برگزار شد.  رئیس کمیته 
ستاد امنیت انتخابات استان تهران افزود: با توجه 
به تعداد صندوق رای در استان تهران ما شاهد 
بالاترین تعداد صندوق در کل کشور بودیم که 
تقریبا این تعداد با صندوق رای ۱۸ استان در کشور 
برابر بود و در شهر تهران نیز 3 هزار و ۸5۰ صندوق 
اخذ رای داشتیم که این تعداد هم برای پایتخت 
نیز بی نظیر بود.  نایبی با اشاره به اینکه هیچ 
کارشکنی نتوانست امنیت انتخابات را زیر سوال 
ببرد، تصریح کرد: در دور اول انتخابات ریاست 
جمهوری شاهد هیچ مشکلی در امر برگزاری 
نبودیم و کار با همدلی و هم افزایی دستگاه های 
امنیتی، انتظامی، اطلاعاتی، خدمات رسان ها 
انجام شد و در مرحله دوم نیز هیچ حادثه ای 
که منجر به تاثیرگذاری منفی در روند انتخابات 
باشد، وجود نداشت و با وجود تمام کارشکنی ها 
از سمت دشمنان جمهوری اسلامی، اما انتخابات 

در آرامش و امنیت کامل برگزار شد. 

  ۲7 زائر ایرانی در عربستان 
جان باختند

رئیس مرکز پزشکی حج و زیارت هلال احمر از 
ارائه یک میلیون و 2۰۰ هزار خدمت به حجاج و 
جان باختن 2۷ زائر ایرانی در عربستان سعودی 
خبر داد.  به گزارش جمعیت هلال احمر، سید علی 
مرعشی گفت: از شروع عملیات بهداشتی و درمانی 
هلال احمر در حج تمتع سال جاری، یک میلیون 
و 2۰۰ هزار و 3۱۷ خدمت )شامل ویزیت عمومی 
کلینیک،  و تخصصی، دارو و نسخه، خدمات پارا
پرستاری، امداد و انتقال و...( به زائران ارائه شد که 
از این میزان، یک میلیون و ۱35 هزار و 466 خدمت 
در مکه و مشاعر و 65 هزار و 45۹ خدمت در مدینه 
کنون 24 زائر  ارائه شده است.  وی ادامه داد: ا
در بیمارستان هلال احمر و ۱۰ زائر در بیمارستان 
 ) سعودی بستری هستند و تا روز )شنبه ۱6 تیر
2۷ زائر ایرانی در عربستان جانباخته اند.  رئیس 
کید کرد:  مرکز پزشکی حج و زیارت هلال احمر تا
کارمندان هلال احمر تا زمان بازگشت آخرین زائر 
از عربستان به خدمات دهی ادامه خواهند داد 
و تلاش می شود تا زائران در معرض خطر پزشکی، 

سریع تر به کشور بازگردند. 

ک در آرادکوه هشدار آلودگی خا
عضو کمیسیون برنامه و بودجه شورای شهر 
ک در سایت آرادکوه  تهران نسبت به آلودگی خا
هشدار داد.  احمد صادقی تهران در گفت وگو با 
خبرنگار ایلنا درباره سایت آرادکوه و جابه جایی 
آن از محل کنونی اش گفت: به خودی خود وجود 
منطقه ای که برای دفن زباله در نظر گرفته شده 
باشد، سبب ساز آلودگی های زیست محیطی 
خواهد شد. وجود شیرابه های زباله نیز به این 
امر دامن می زند. مجموعه آراد کوه مرتبط به 
شب پیش، یک سال یا چند سال پیش نیست 
و مدت هاست این محدوده برای دفن و دفع 
پسماند در نظر گرفته شده و البته روزی که این 
گرفته شده اطراف آن محل سکونت  تصمیم 
نبوده است.  وی ادامه داد: با این وجود باید 
در نظر داشت همان طور که نگران آلودگی هوا 
ک و آب هم باشیم  هستیم باید نگران آلودگی خا
و از شیوه های نوین برای دفع پسماند استفاده 
کنیم. در این موضوع هم می توان گفت مدیریت 
شهری دوره ششم تلاش های موثری در زمینه 
خرید دستگاه زباله سوز انجام داده که این امر 
موجبات کاهش خطرپذیری دفع پسماند به ویژه 

در این محدوده خواهد شد. 

راه طلاق صوری برای معافیت 
سربازی مسدود شد

هیات وزیران به تازگی آیین نامه برخی مواد 
قانون خدمت سربازی را اصلاح کرد که بر اساس 
آن فقط پسرانی که مادر آنها فاقد همسر )دایم یا 
موقت( باشند، می توانند از این معافیت سربازی 
استفاده کنند.  هیات وزیران در جلسه ۱۰ تیرماه 
پشتیبانی  و  دفاع  وزارت  پیشنهاد  به  جاری 
نیروهای مسلح و به استناد اصل ۱3۸ قانون 
اساسی، بند )ذ( ماده )۱( آیین نامه اجرایی مواد 
)44(، )44( مکرر و )45( قانون خدمت وظیفه 
عمومی را اصلاح کرد. بر اساس این اصلاحیه، 
واژه »دایم« از مادر فاقد شوهر حذف شده 
ج در  است.  پیش از این و طبق تعاریف مندر
این آیین نامه مادر فاقد شوهر، به مادری اطلاق 
می شد که همسرش فوت کرده و یا طلاق گرفته 
باشد و در زمان رسیدگی فاقد همسر دایم باشد. 
گیری پدیده طلاق های  این امر سبب شکل 
صوری برای استفاده از معافیت سربازی برخی 
خانواده ها شده بود؛ در این شیوه والدین توافق 
که از یکدیگر طلاق بگیرند و پس از  می کردند 
معافیت فرزندشان، به صورت عقد موقت طولانی 

مدت به زندگی مشترک ادامه می دادند. 

با انتخاب مسعود پزشکیان 

نبض بسیاری از صنوف و 

واحدهای صنفی که در 

سال های گذشته درگیر تورم و 

گرانی و اقتصاد دستوری از رکود 

رنج می بردند در دستان کسی 

قرارگرفت که حامیانش او را 

طبیب ایران خطاب می کنند

کار  روی  فراوانی  منفی  اثرات  فیلترینگ  بحث 
طی  و  گذاشته  آن ها  فعالیت  حوزه  و  استارت آپ ها 
سال های گذشته باعث ضربه خوردن کسب و کارهای 
اینترنتی شده است. دولت جدید ضمن رسیدگی به 
موضوع رفع فیلترینگ یا کاهش آن، باید توجه ویژه ای نیز 
به امر زیرساخت داشته باشد تا با تقویت آن، شاهد وقوع 
اتفاقات خوب و مثبت در حوزه فناوری اطلاعات باشیم. 

، همپوشانی حوزه فناوری  گسترش نیوز گزارش  به 
اطلاعات با دیگر حوزه های مهم بسیار متنوع و گسترده 
از این همپوشانی ها اشاره  است. در ادامه به برخی 
می کنیم. فناوری اطلاعات در این حوزه می تواند در 
تشخیص، پیشگیری و درمان بیماری ها، مدیریت سوابق 
پزشکی و اطلاعات بیماران، توسعه دستگاه های پزشکی 
پیشرفته، بهینه سازی سیستم های بهداشتی و داروسازی 
کند. در  ایفا  و بهبود خدمات بهداشتی نقش مهمی 
بهبود مدیریت ترافیک، ارتباطات بین وسایل نقلیه، 
سیستم های هوشمند ناوگان و جمع آوری داده های 
حمل و نقل برای تحلیل و بهینه سازی، حوزه فناوری 
اطلاعات تاثیر مثبتی خواهد داشت. این حوزه می تواند 
در تجارت الکترونیک، بانکداری اینترنتی، پرداخت های 
آنلاین، امنیت مالی، خدمات مالی هوشمند و زنجیره 
تامین اثرگذار باشد. فناوری اطلاعات و ارتباطات می تواند 
در ارتباطات تلفنی، ارسال پیامک و ایمیل، شبکه  های 
اجتماعی، ارتباطات سیار و اینترنت پهن باند نقش مهمی 
مدیریت  سیستم های  الکترونیکی،  آموزش  کند.  ایفا 
یادگیری، پژوهش و تحقیقات علمی، دسترسی به منابع 
آموزشی و تبادل دانش اثربخش نیز متاثر از پیشرفت های 
خدمات الکترونیک است. حوزه های صنعت و تولید و 
همچنین امنیت و دفاع نیز به یاری ارتقای حوزه فناوری 
اطلاعات می تواند حال و روز خوبی داشته باشد. در 
این راستا و به بهانه انتخاب مسعود پزشکیان به عنوان 
گفت وگویی با نیما امیرشکاری،  رئیس جمهور جدید، 
که در ادامه  کارشناس فناوری اطلاعات انجام  شده 

می خوانید. 
اصلی  اولویت های  خصوص  در  امیرشکاری  نیما 
و  اطلاعات  فناوری  حوزه  در  آینده  رئیس جمهور 
انتظارات  حوزه  این  فعالان  گفت:  دیجیتال  اقتصاد 
اخیر  سالیان  طول  در  متاسفانه  که  دارند  دیرینه ای 
نسبت به دغدغه های بحق آن ها بی توجهی شده است. 
رئیس جمهور بنا به برخی اختیارات قانونی، بایستی 
در راستای رفع نیازهای فعالان حوزه اقتصاد دیجیتال 

اقدام کند. 
غ از نقش رئیس جمهور و دولت در  او ادامه داد: فار
این زمینه، برخی شوراها و نهادهایی نیز وجود دارند 
که می توانند اقدامات لازم را ترتیب دهند. شورای عالی 
انفورماتیک از جمله این نهادها محسوب می شود که در 
حوزه اقتصاد دیجیتال فعالیت می کند. بحث فیلترینگ 
و موضوع مجوزها و تسهیل در تخصیص آن از جمله 
در  باید  جدید  دولت  که  می آیند  حساب  به  مسائلی 

روزهای نخست در خصوص آن ها موضع گیری کند. 
امیرشکاری در ادامه خاطرنشان کرد: برخی کشورها 
نظیر هندوستان و مالزی در راستای مجوز زدایی گام های 
خوبی برداشتند که برای این منظور، بسیاری از مجوزهای 
کم اهمیت را حذف کردند. مبحث مجوز زدایی، دغدغه 
مهم فعالان حوزه فناوری اطلاعات محسوب می شود که 
امیدوارم رئیس جمهور منتخب در این راستا برنامه های 

روشنی داشته باشد. 

 فیلترینگ- اینترنت
را به یک  افزود: متاسفانه دولت تمام جامعه  وی 
چشم می بیند و همگی را بدون در نظر گرفتن جایگزین 
رها می کند. با ادامه این رویه، اعتماد سلب می شود و 

سرمایه گذاری لازم در این حوزه صورت نمی گیرد. 
کارشناس فناوری اطلاعات در ادامه خاطرنشان کرد: 
بحث فیلترینگ اثرات منفی فراوانی روی کار استارت آپ ها 
و حوزه فعالیت آن ها گذاشته و طی سال های گذشته 

باعث ضربه خوردن کسب و کارهای اینترنتی شده است. 
دولت جدید ضمن رسیدگی به موضوع رفع فیلترینگ یا 
کاهش آن، باید توجه ویژه ای نیز به امر زیرساخت داشته 
باشد تا با تقویت آن، شاهد وقوع اتفاقات خوب و مثبت 

در حوزه فناوری اطلاعات باشیم. 

 جنگ- فناوری؛ زیرساخت های ما فرسوده است
کرد: فرسودگی زیرساخت ها، مورد  شکاری تصریح 
دیگری ست که قابل ذکر است که دولت های پیش توجه 
خاصی نسبت به آن مبذول نکردند. به عنوان مثال، 
گیر  که باید فرا زیرساخت های 5G  و فیبر نوری آنطور 
نشده و کارهای لازم در خصوص آن ها انجام نگرفته است. 
بسیاری از کشورهای اروپایی و آسیایی روی این مسائل 
مهم کار کردند و حالا تبدیل به کشورهای دارای فناوری 
نوین شده اند. به عنوان نمونه، کشور سنگاپور چه از نظر 
زیرساخت و چه از بُعد زمانی، خیلی زودتر از کشور ما به 
رشد و ترقی در این حوزه دست پیدا کردند و حالا مردم 

آن ها از این مزیت بهره مند هستند. 
وی یادآور شد: به روز رسانی زیرساخت های حوزه 
با  دارد.  بستگی  تعرفه ها  به  زیادی  حدود  تا  فناوری 
اتفاقات  اعمال قوانین صحیح،  و  تعرفه گذاری بهینه 
خوبی برای زیر ساخت ها رخ می دهد و به روزرسانی انجام 

خواهد گرفت. 
نیما امیرشکاری در ارتباط با همسویی دولت و مجلس 
در زمینه قانون گذاری حوزه فناوری اطلاعات بیان کرد: 
همپوشانی سایر حوزه ها با حوزه فناوری، نکته بسیار 
مهمی محسوب می شود که نباید به سادگی از کنار آن 
عبور کرد. به عنوان مثال، در بحث دارو، ارائه خدمات 
الکترونیک یکی از ضروری ترین مسائل به شمار می رود 
که این موضوع مو  ید همپوشانی قابل توجه حوزه فناوری 
اطلاعات با دیگر حوزه ها است. قانونگذاران باید متوجه 
اهمیت این قبیل موارد باشند و نهایت تمرکز خود را 

نسبت به آن معطوف کنند. 

نفس های اینترنت کشور به شماره افتاد

پزشکیان ناجی استارت آپ ها می شود؟


